
 

 

 

 

 

 

 

 

Geachte mevrouw Gounou en de heer van Dinther,   

 

Op 6 november heeft u ons vragen gesteld over de mantelzorglunch. In deze brief geef ik 

namens het college antwoord op uw vragen.  

 

1. Waarom heeft het college voor een mantelzorgerlunch gekozen als blijk van waardering 

voor mantelzorgers? 

a. Zijn er ook alternatieven overwogen en zo ja wat waren de alternatieven en waarom zijn 

deze afgevallen? 

Antwoord:  

Omdat de lokale welzijnsorganisatie een groot gedeelte de ondersteuning van het netwerk, 

mantelzorgers en vrijwilligers verzorgen hebben we hen gevraagd de jaarlijkse 

mantelzorgwaardering te organiseren.  

ONS Welzijn heeft voor 2015 een uitgebreide mantelzorglunch georganiseerd. ONS Welzijn 

heeft voor een makkelijk toegankelijke, laagdrempelige activiteit gekozen. Naast de 

mantelzorglunches is een enquête uitgezet waarin gevraagd is naar de behoefte bij 

mantelzorgers aan ondersteuning en ideeën voor waardering voor mantelzorg. Deze input 

gebruikt ONS welzijn voor de inzet in 2016. 170 mantelzorgers hebben de enquête ingevuld. 

Daarvan hebben 59 personen zich aangemeld om mee te praten, te ontwikkelen of te 

organiseren.  

Sommige enquêtes zijn later ingevuld, de resultaten worden verwerkt. Als de uitkomsten van 

de enquête beschikbaar zijn worden deze met u gedeeld. 
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2. Klopt het dat ca. 225 deelnemers van de ca. 15.000 mantelzorger in Oss zich hebben 

aangemeld voor deze lunch. 

a. Hoe denkt het college de rest van de mantelzorgers te benaderen die niet op de lunch 

hebben ingeschreven? 

Antwoord:  

Het klopt dat ongeveer 225 mantelzorgers zich hebben aangemeld. Er hebben 250 

mantelzorgers deelgenomen. De lunches vonden plaats in alle wijken van Oss en de kleine 

kernen Ravenstein, Lith, Macharen, Berghem, Ravenstein en Geffen. 

De lunches zijn lokaal georganiseerd. Vrijwilligersorganisaties, zorgcoöperaties, vrijwilligers en 

lokale ondernemers zijn betrokken geweest bij de organisatie en uitvoering.  

Er zijn 1500 uitnodigingen verspreid en via een persbericht is aandacht gevraagd voor de 

lunches. Daarnaast zijn er stapeltjes uitnodigingen neergelegd bij vindplaatsen (huisartsen, 

ontmoetingsplekken, gemeentehuis). 

 

3. Wat zijn de precieze kosten van de lunch en wat gebeurt er met het restant van het 

budget? 

Antwoord:  

ONS Welzijn krijgt jaarlijks €20.000,- om de specifieke waardering van mantelzorgers te 

organiseren. De kosten van de lunches zijn € 7.485 euro. Voor de organisatie van de lunch is 

1.200,- per gebied beschikbaar gesteld. De kosten bestaan uit: huur wijkaccommodaties en 

de lunches (broodjes, soep , drankjes etc. en in de Binnenstad een halal lunch), 

activiteitenbudget voor sociale, culturele activiteiten die de lunch omlijstten met o.a. zang, 

magic circus, workshops, een attentie voor de mantelzorgers in diverse vormen bijv. een roos 

met bedankkaartje. Vrijwilligers hebben een kleine bijdrage gekregen en er waren pr-kosten 

(drukwerk uitnodigingen en flyers/posters, enquêtes). 

    

De rest van het beschikbare budget gaat ONS Welzijn in 2016 gebruiken voor:  

1. het organiseren van een waarderingsactiviteit voor jonge mantelzorgers door BJG’s  

2. het organiseren van Mantelzorg college in 2016 (info uit enquete wordt gebruikt voor 

invulling/programma, thema’s of vormen van ondersteuning). 

3. het ondersteunen van mantelzorgers bij participatie: ontwikkelen van mantelzorg 

werkgroep die de mantelzorgwaardering mee gaan organiseren en een platform dat zich richt 

op mantelzorgbeleid (wellicht aansluit bij de WMO-raad) en mantelzorgondersteuning. 
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4. Heeft men de WMO-raad of eventuele andere instanties om advies gevraagd over de 

invulling van het mantelzorgcompliment? 

a. Zo ja, wat was het advies en is dit opgevolgd? En zo nee, waarom is er geen advies 

gevraagd? 

Antwoord: De WMO-raad is betrokken geweest bij de ontwikkeling van de uitgangspunten 

voor ondersteuning van mantelzorgers en vrijwilligers. De gemeenteraad is hierover op 20 

november 2014 via een informatiebrief geïnformeerd. De WMO-raad heeft als advies op de 

mantelzorglunch aangegeven dat er gelet moet worden op het tijdstip, een werkende 

mantelzorgers moet vrij nemen om een lunch bij te kunnen wonen. ONS Welzijn heeft contact 

met WMO-raad. Er wordt samen bekeken of en hoe actieve mantelzorgers die willen 

meedenken/meepraten over beleidsvorming/advisering/belangenbehartiging kunnen 

samenwerken met, of aansluiten bij, de WMO-raad.   

 

5. Zijn de mantelzorgers zelf vooraf benaderd hoe zij het liefst gewaardeerd willen worden? 

Antwoord:  

Voor volgend jaar zijn mantelzorgers gevraagd mee te denken over de invulling van de 

waardering in 2016. Hiervoor hebben zich 59 personen aangemeld. Zij worden benadert om 

o.a. mee te denken over de invulling van de waardering in 2016.  

 

6. Wat vindt u van de grote verschillen tussen de buurgemeenten bij de invulling van het 

mantelzorgcompliment? 

Antwoord:  

Sinds 2015 zijn gemeenten vanuit de nieuwe Wmo verantwoordelijk voor waardering en 

ondersteuning van mantelzorgers. Elke gemeente maakt hierbij zijn eigen afweging.  

Het Rijk verstrekte via de Sociale Verzekeringsbank een geldbedrag (voor 2014 was dit een 

bedrag van €200,-). Maar een kleine groep mantelzorgers werd bereikt. Alleen mantelzorgers 

waarvan degenen waarvoor ze zorgen een AWBZ-indicatie had, kwam in aanmerking voor het 

compliment. Lang niet alle mantelzorgers werden bereikt en lang niet alle bereikte 

mantelzorgers hadden het vervolgens nodig als financiële compensatie. Dat willen we anders 

doen.  
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We vinden het belangrijk om elk jaar onze waardering te tonen. We kiezen er daarnaast voor 

om in de contracten met (zorg)aanbieders en welzijn afspraken te maken over ondersteuning 

van mantelzorgers en het voorkomen van overbelasting. Zo krijgen mantelzorgers de 

ondersteuning die nodig is.  

 
Ik hoop u hiermee voldoende te hebben geïnformeerd,  
 

 

Met vriendelijke groet,  

 

 

 

Drs. W.P.H.J. Peters,  

Wethouder Zorg en welzijn  


